
A FEKOSZ ELNÖKÉNEK BESZÁMOLÓJA, MEGVÁLASZTÁSA ÓTA
ELTELT IDŐSZAKBAN VÉGZETT MUNKÁRÓL

Beszámolómat, az elődeimhez és a tavalyi beszámolóhoz hasonlóan, a szervezetünket érintő 
nagyobb  témacsoportok  köré  építettem  fel.  E  struktúrákba  kívánom  elhelyezni  a  főbb 
eseményeket, rendezvényeket.

A szervezet
Az  általam  vezetett  elnökség  sikeresen  továbbvitte,  és  rendbe  hozta  a  FEKOSZ  azon 
gazdálkodását, amelyet még a 2005-ös megválasztásunk óta folytattunk. A 2009. május 15-i 
Küldöttgyűlés  ismételten  bizalmat  szavazott  és  megválasztott  engem két  évre  a  FEKOSZ 
elnökének.

A  korábbi  elnökökhöz  képest  viszonylag  ideális  helyzetben  lehetek  a  szervezet  vezetője, 
mivel a korábbi elnökség szinte teljes egészében megmaradt,  így ez a munkámat igencsak 
megkönnyítette. Egy jól összeszokott csapattal mindig nagyon jó, és érdemes együtt dolgozni. 
Még elnökségi tagként megszavazott és eltervezett szakmai, sport- és szabadidős programok 
adottak voltak, így azokat csak kiegészíteni és kicsit alakítani kellett.

Megválasztásomkor  jeleztem, hogy csak úgy tudom elvállalni  e tisztséget,  ha a vezetőség 
(Elnökség,  Ellenőrző  Bizottság)  soraiból,  majd  kinevezünk  egy  „elnökhelyettest”,  aki 
elfoglaltságom esetén helyt tud állni és képviselni tudja a szervezetet különféle fórumokon. E 
posztra  az  Elnökség,  Haraszti  László  személyét  javasolta  és  szavazta  meg.  Elsődleges 
feladatommá azt helyeztem, hogy a FEKOSZ tagkollégiumainak számát valahogyan növelni 
tudjuk, illetve a szervezet szakmaiságát továbbra is fenntartsuk. A taglétszám a 2009-es évre 9 
kollégiummal (45-ről 54-re) növekedett, ami magában nem egy nagy szám, de nekünk sokat 
jelent, hiszen jelzi, hogy a munkánk, amit végzünk megfelelő a kollégák számára. A szervezet 
felépítésében nem történt változás.

A 2009/2010-es  évben  az  iroda  székhelye  és  telephelye  –  az  előző  évhez  képest  –  nem 
változott. Jelenleg a XI. kerületben a Bartók Béla út 105-113. alatt található.

A  FEKOSZ  ügyviteli  és  adminisztrációs  feladatait,  illetve  a  honlapot  továbbra  is  az 
irodavezető (Milanovits Richárd) kezeli, ami kényelmesebb és gyorsabb munkavégzést tesz 
lehetővé, ami kellő információ-ellátottságot eredményez.

A szakmai munka
Az elnökség még korábban azt javasolta, hogy a rendezvényeket próbáljuk meg minél több 
helyszínre  eljuttatni  ezzel  is  lehetőséget  adva  az  intézményeknek  a  szervezettel  való 
komolyabb  együttműködésre,  illetve  a  hallgatók  számára  betekintést  adni  a  FEKOSZ 
működésébe. Budapesten, Győrben, Várgesztesen, Kecskeméten, Szegeden és Veszprémben 
egyaránt  jó  hangulatú,  sikeres  találkozókat  tartottunk,  ami  minden  esetben  a  rendező 
kollégiumoknak az érdeme is volt egyben. Remélem, hogy mindenkiben hasonló jó érzések 
maradtak  a  KVK-k,  a  vezetőképzők,  a  sport  rendezvények,  és  az őszi  találkozó kapcsán. 
Véleményem szerint e rendezvények pozitívan minősítik a FEKOSZ-t, hiszen a szakmaiság 
művelése,  illetve  kapcsolatok  ápolása  alapja  lehet  a  további  működésnek.  Az Oktatási  és 



Kulturális Minisztérium szakmai és anyagi támogatása lehetővé tette, hogy rendezvényeinket 
sikeresen zárjuk.

Balogh  József  kollégám  vezetésével  továbbra  is  színvonalas  háttérmunka  folyt,  főként  a 
felsőoktatásra és pályázatokra vonatkozó jogszabályok értelmezése és alkalmazása terén, de 
mellette minden elnökségi tag kivette részét a szakmai programok szervezésében.

Az  elmúlt  küldöttgyűlés  óta  két  KVK-t  (Győr,  Budapest),  két  vezetőképzőt  (Szeged  és 
Kecskemét) és szakmailag igen erős Őszi Találkozót (Budapest) rendeztünk, ahol a FEKOSZ 
20. születésnapját is megünnepeltük.

A rendezvények
Az  előző  pontban,  nagyvonalakban  említést  tettem  a  szakmai  értelemben  vett 
rendezvényeinkről,  de természetesen ezek mellett  voltak szabadidős programjaink is.  Ezek 
közt említeném meg az Éjszakai Sportkupát, amelyet idén is Veszprémben rendeztünk meg, 
csak ismételten át kellett kereszteljük. Idén már „24 órás Sportkupa” néven futott. (köszönet 
érte a veszprémi kollégiumok hallgatóinak,  illetve nem utolsó sorban Haraszti  Lászlónak). 
Még 2008 novemberében Balogh József elnökségi tag kezdeményezésére megszerveztük az I. 
Asztalitenisz  Kupát.  A  nagy  sikerre  való  tekintettel  bevettük  a  sporteseményt  az  éves 
rendezvénytervünkbe, s 2009. november 07.-én ismét megszervezésre került igen színvonalas 
helyszínen, Budapesten a VPOP csarnokában.

A visszajelzések  szerint  az  Őszi  Találkozó  Budapesten  igen  jól  sikerült  (köszönet  érte  a 
budapesti kollégáknak, Horváth Gábor, Visnyei László, Balogh József és mindenkinek, aki 
kivette akár egy piciny részét is a szervezésnek). Az Őszi Találkozó keretein belül tartottuk a 
FEKOSZ 20.  születésnapját.  A rendezvényre  meghívást  kapott  minden olyan  kolléga,  aki 
meghatározó személyisége volt a FEKOSZ életének.  Több előző elnök jött el közénk és a 
szervezet  alapítói  is,  név szerint:  Kővári  Éva,  Bujáki Gábor és Sándor László.  Köszönöm 
mindenkinek, akik részt vettek és egy kicsit nosztalgiáztak velünk.

Köszönettel tartozom az Elnökség tagjainak, a rendezvényeink sikere az áldozatos munkájuk 
eredménye. Mivel a főszervező(k) szinte mindig az Elnökség, illetve az Ellenőrző Bizottság 
tagjaiból  kerülnek  ki,  így  biztos  vagyok  benne,  hogy  nem  lehet  gond  a  közeljövőben  a 
rendezvények terén.

A kommunikáció
A kommunikáció terén sajnos ebben a ciklusban sem voltunk kellőképpen hatékonyak. Az 
elektronikus levelezés nem mindig jár sikerrel, hiszen ezek a címek gyakran változhatnak. Így 
maradt az egyetlen olyan eszköz, amivel fenn tudjuk tartani a kapcsolatot, ez pedig az írott 
alapú  postai  levelezés,  illetve  emellett  a  telefonos  egyeztetések.  Természetesen  itt  is 
előfordultak  kisebb  nézeteltérések,  de  sajnos  az  emberek  nem mindig  tudnak  tökéletesen 
véghezvinni dolgokat.

Az  OKM  bizonyos  programjaira  meghívást  kapunk,  ahol  elmondhatjuk  álláspontunkat. 
Valószínűnek tartom, hogy megfelelő stratégiával a médiajelenlétet is lehetne erősíteni, ehhez 
a szakmaiság továbbfejlesztése elengedhetetlen.



A gazdálkodás

A 2009-es évet úgy kezdtük, hogy az OKM a 2,5 millió forintos támogatást 2,25 millióra 
csökkenti.  Többszöri  tárgyalások  eredményeként  sikerült  megegyeznünk  a  minisztérium 
képviselőivel  és  ez  a  támogatás  2,5  millió  forintra  emelkedett,  amit  utólag  ismét 
visszacsökkentettek 2,25 millióra, s ezt kiegészítette a 2,2 (843e+1369e) milliós tagdíjbevétel. 
A Diákhitel Zrt. Támogatása a 2009-es évre is 300 ezer Ft volt.

A  2009.évi  eredménykimutatásban  a  „Tárgyévi  közhasznú  eredmény”  negatív 
eredményére az utal, hogy 2008 decemberében több tagkollégium rendezte a 2009.es évi 
tagdíját (843e Ft) – az OKM támogatás késése miatt. Illetve voltak olyan számláink, 
amelyek a 2008-as évre vonatkoztak, de csak 2009-ben kerültek kifizetésre.

Az Elnökség alapelve -amelyet még a 2005-ös évben fogalmaztunk meg- az, hogy csak annyi 
pénzt  költsünk  el,  amennyi  a  rendelkezésünkre  áll  (a  számlánkon  van).  Tehát  amíg  csak 
virtuálisan (ígérettel) van pénzünk, addig azzal sajnos nem számolhatunk. A rendezvények 
költségeit  csak  egy  bizonyos  önrész  megfizetésével  tudjuk  finanszírozni,  ezek  a  teljes 
részvételi díj 50-60%-a.

A jövőre nézve továbbra is probléma, hogy a bevételek felét az OKM támogatása jelenti. A 
szponzori bevételek terén nem volt szerencsés év a 2009-es év sem. Csak a helyi kollégiumok 
kapcsolatai  révén tudtunk elérni  egy-egy kisebb-nagyobb támogatást  (pl.  Red Bull,  Coca-
Cola). Fenntartom azonban, hogy keresni kell ezeket lehetőségeket, hiszen biztosabbá tehetik 
a gazdálkodást, bár a mai gazdasági környezetben kérdéses, hogy a piaci szereplők mennyire 
vevők a civil szervezetek felkéréseire.

Összegzés
Meggyőződésem szerint  a  FEKOSZ vezetésének tevékenysége  eredményes  volt  az  elmúlt 
ciklus alatt,  de természetesen nem szabad figyelmen kívül hagyni a hibákat sem. Alapvető 
céljainkat,  a rendezvények állandósítását,  a tagkollégiumok számának növelését  elértük.  A 
munkát  mindenképpen  folytatni  kell.  Elgondolásainknak  van jövője,  ezt  vissza is  jelzik  a 
rendezvényeink résztvevői. Az anyagi helyzet jelenleg sajnos nem túl rózsás, de azért kell 
dolgoznunk, hogy a jövőben ez változzon. A jó eredmények erősíthetik egymást, a szakmai 
háttér, a hallgatói bázis, a rendezvények sikere tovább fejleszthetők, növelhetők.

A következő Elnökségnek kívánok ehhez kitartó és eredményes munkát.

Budapest, 2010. május 02.

Novák János
      elnök


